
Jaarverslag 2021 

De fractie: Frits Klein Langenhorst, Henk Santes, Kiena ten Brink , 

 Patrick Petzinger en Bert Hadderingh 

Het laatste jaarverslag van deze fractie. 
 
Wat gaat de tijd toch snel. Al weer bijna 4 jaar voorbij. 
En wat is die 4 jaar anders verlopen dan dat we ons hadden voorgesteld.  
2 jaar lang zijn onze werkzaamheden beïnvloed door de gevolgen van Corona. 
Geen fysieke bijeenkomsten en contacten. Alle vergaderingen vanachter de  
computer. Allemaal verre van ideaal maar we hebben ons ermee gered.  
Gelukkig werden de maatregelen na de zomer weer wat versoepeld zodat we  
toch weer fysiek hebben kunnen vergaderen. Al was het wel op 1,5 meter.  
Op 17 februari 2022 hebben we onze laatste vergadering als raad gehad.  
 
In 2021 zijn de voorbereidingen voor de gemeenteraadsverkiezingen 2022 gestart. 
Er moest een nieuw verkiezingsprogramma geschreven worden. Samen met een 
aantal leden zijn wij hiermee aan de slag gegaan. En met de opgehaalde input van 
de leden is het verkiezingsprogramma tijdens de ledenvergadering van december 
vastgesteld. 
Met dit verkiezingsprogramma zijn wij in gesprek gegaan met een beeldend  
tekenaar. Dit heeft geresulteerd in een mooie praatplaat. Een andere manier om 
onze speerpunten tijdens de campagne onder de aandacht te brengen. 
 
Daarnaast zijn we ook verder gegaan met de campagnevoorbereidingen.  
Posters en flyers ontwerpen, een planning maken en leden optrommelen om  
mee te helpen. 
Als ludieke actie hebben we een oude caravan gepimpt. Met deze caravan  
zijn wij 4 zaterdagen op pad geweest om te canvassen in de 4 grote dorpen.  
Daarnaast hebben alle 11.000 adressen een folder in de bus gekregen.  
Via de sociale media en de schakel hebben we van ons laten horen. 

Voor iedereen die heeft geholpen:   BEDANKT!!!  
We hopen op een goede uitslag in maart.  



De raadsperiode 2018-2022 loopt ten einde. 

 

Een geschikt moment om de activiteiten van de PvdA nog eens de revue te laten 

passeren. 

Het is een bijzondere periode geweest aangezien we 2 jaar met de gevolgen van 

Corona te maken kregen. Digitaal vergaderen en geen fysieke bijeenkomsten 

meer. Aan digitaal vergaderen moesten we wennen en bleek vaak een handicap. 

Van een echt raadsdebat kon soms  nauwelijks worden gesproken.   

Het onderhouden van contacten met de  samenleving hebben wij in die periode  

zoveel mogelijk gedaan  langs andere kanalen: mail- en app verkeer en telefoni-

sche contacten.  

We hebben als fractie getracht om vanuit onze partijbeginselen en het verkiezings-

programma zoveel mogelijk invloed uit te oefenen. 

Om onze standpunten  extra  kracht bij te zetten hebben we vaak verschillende   

instrumenten ingezet, met name moties, amendementen en schriftelijke vragen, 

om zaken goed voor het voetlicht te krijgen.  

Zonder de pretentie te hebben volledig te zijn, laten we  in vogelvlucht de meest 

spraakmakende of tot de verbeelding sprekende zaken de revue passeren.  

We gaan er in deze terugblik kris- kras doorheen  

Terugblik op de raadsperiode 2018 - 2022 



Mantelzorg 

Een PvdA motie over respijtzorg is unaniem door de raad overgenomen.  
Wij bepleiten daarin meer inzet op vervangende zorg om mantelzorgers tijdelijk te 
ontlasten. De uitvoering is inmiddels door het college samen met Impuls  
Welzijn opgepakt.  

WMO en Jeugdzorg 

Ontoereikende financiële middelen voor 
WMO en Jeugdzorg was  aanhoudende 
zorg. Wij hebben geen  
gelegenheid onbenut gelaten om te  
bepleiten dat de zorg niet mag lijden 
onder gebrek aan geld.  
En wachtlijsten is voor ons uit den  
boze.  
Deelname van ons aan de denktank 
jeugdzorg heeft ervoor gezorgd dat  
de passages over het feit dat de zorg 
uitsluitend met geoormerkt zorggeld  
bekostigd mag worden  niet in het aan-
genomen initiatiefvoorstel zijn  
opgenomen.  

Accommodatie Gieten  

Ter uitvoering van het PvdA verkiezingsprogramma hebben wij - met succes - door 
middel van schriftelijke vragen en moties bepleit dat er een fatsoenlijke vereni-
gingsaccommodatie in Gieten komt.  Dat staat nu op de rails. 

Bollenteelt 

Bollenteelt levert risico's op  voor mens 

en milieu. Wij willen dat er  een evaluatie 

komt en een nieuw convenant.  

Op onze schriftelijke vragen hebben we 

tot dusverre alleen maar een ontwijkend 

antwoord gehad. Dit onderwerp blijven 

we volgen. Hierin trekken we samen op 

met GL. 

Ook hebben we hierover contact met  

andere PvdA fracties in Drenthe en de 

Statenfractie.  

Fietspad Kniphorstbos 

Felle kritiek hebben we geleverd op het 
betonnen fietspad in het Kniphorstbos. 
In het midden gelaten wat de beste op-
lossing is, hebben wij onze  
teleurstelling uitgesproken dat alternatie-
ven onvoldoende 
zijn onderzocht en 
dat de gemeente 
zelf de hand heeft  
gelicht met de 
wettelijke vergun-
ningvereiste. 

Woonvisie 

In de discussie over de Woonvisie   
hebben wij door middel van een motie 
afgedwongen dat accent wordt gelegd 
bij en  tempo wordt gemaakt met  
woningen voor starters, jongeren en  
senioren.   
Wij hebben onder andere gepleit voor 
Tiny houses en voorafgaand aan de  
behandeling van de Woonvisie hebben 
we een digitale enquête georganiseerd 
inzake nieuwe vormen van ouderen-
huisvesting, o.a. knarrenhofjes:  
betaalbare woningen in 
een sociale setting,.  



Regionale energietransitie 

Tijdens  de discussie over de energietransitie hebben wij gepleit voor een onder-
zoek naar extra financiële middelen voor particuliere woningbezitters met een 
smalle beurs. De betreffende motie is door het college overgenomen.  
In een eerdere vergadering over de energietransitie hebben we de handen al op 
elkaar gekregen met een motie om een Adviesraad Energietransitie in te stellen 
( tot dusver helaas nog zonder resultaat).  
Op datzelfde dossier hebben wij middels een motie aangedrongen op emissievrije 
voertuigen bij aanschaf/vervanging van gemeentelijk wagenbezit. Deze motie is 
door het college overgenomen.  
Een ander stokpaardje van de PvdA : inzetten van energiecoaches.  
Hiervoor hebben we ook een motie ingediend. Deze is aangenomen.  
En verder is een motie van PvdA, GL en D66 over betaalbaarheid  van de  
energietransitie door de raad overgenomen.  

Fietspad Spijkerboor - Eexterveen 
 
De grootste pleitbezorgers waren we de 
afgelopen jaren zeker ook voor een 
nieuw fietspad van  Spijkerboor naar 
Eexterveen (moties, schriftelijke vragen 
etc.). De scholen zijn 5 jaar geleden   
gefuseerd en dat is o.i. het moment bij 
uitstek om een goede fietsverbinding op 
de agenda te zetten. Grondverwerving 
blijkt een groot  obstakel, maar we  
hebben in ieder geval kunnen voorko-
men dat het project voortijdig politiek 
werd afgeschoten  

Ruige Veld 

De zorgverlening in Het Ruige Veld  in 
Rolde heeft veelvuldig op de agenda 
gestaan. Wij konden ons vinden in de 
bestemmingsplanwijziging, waarbij de 
nachtzorg voor de toekomst is uitgeslo-
ten. Door middel van een motie hebben 
wij het college aangespoord om met de 
zorgaanbieder te zoeken naar alterna-
tieven voor de bewoners. Deze motie 
kreeg alleen steun van het CDA. 

Vluchtelingenwerk 

De overgang van de taken op het vlak van Vluchtelingenwerk naar Impuls Welzijn 
leidde tot onrust bij de vrijwilligers. Door middels van schriftelijke vragen hebben 
wij daar aandacht voor gevraagd van het college. 



Voorzieningenwijzer 

Eveneens in het kader van het armoe-
devraagstuk hebben wij er via een 
motie voor gepleit om een Voorzienin-
genwijzer te maken, aan de hand 
waarvan  mensen uit de doelgroep bij 
wijze van spreken in één oogopslag 
kunnen lezen van welke regelingen zij 
zoal gebruik kunnen maken.  

Klijnsmagelden 

Een PvdA  motie over de zogenaamde  
Klijnsmagelden is ook door het college  
overgenomen. Het bleek namelijk nodig 
om het college aan te sporen om deze 
gelden met gezwinde spoed in te zetten 
voor bestrijding van armoede. 

Afvalstoffenheffing 

Een ludieke actie hebben we georganiseerd toe bij de 
begroting 2021 toen bleek dat de afvalstoffenheffing 
drastisch omhoog geschroefd werd.   
Oorzaak bleek veel onkunde en onwetendheid over plas-
tic/kunststoffen in de juiste container. Het college heeft 
dat door middel van een actieplan opgepakt en inmiddels 
zien de cijfers er weer beter uit.  

Bomenkap 

Kappen van bomen was door  de jaren heen een heikel 

punt. Naast de perikelen in Nooitgedacht, grotendeels  

veroorzaakt door miscommunicatie, hebben wij ons  

gefocust op 100 % herplant/compensatie. Stelselmatig is 

de afgelopen jaren achterstallig bomen onderhoud  

uitgevoerd in Aa en Hunze. Dat is weliswaar in goed  

overleg met de samenleving gebeurd, maar de eindbalans 

gaf te zien dat maar liefst  8000 bomen niet zijn  

gecompenseerd. Daar hebben we fel tegen geageerd. 

Omgevingswet 

Per 1 januari 2023 zal na herhaaldelijk uitstel de nieuwe omgevingswet in werking 
treden. Ter voorbereiding daarop heeft de raad in een lijst vastgelegd over welke 
planologische zaken het college zelf mag beslissen en welke aan de Raad moeten 
worden voorgelegd. Wij hebben er mede voor gezorgd dat er een bepaling is  
opgenomen waarbij de Raad in bijzondere gevallen de beslissingsbevoegdheid 
toch naar zich toe kan trekken. 
Ook is de participatienota aangenomen. Onze fractie heeft via een amendement 
bewerkstelligd dat het college naast belangenverenigingen, zoals dorpsbelangen, 
ook direct belanghebbenden bij de participatie en inspraak moet betrekken. 



Bouwproject Rolde 

In  de discussie over het bouwpro-
ject appartementen op het vm. Mul-
timate terrein in Rolde heeft de 
PvdA als enige partij tegen ge-
stemd, vooral omdat het steden-
bouwkundig onder de maat is en er 
sprake is van miscommunicatie 
met de omwonenden.   

Windmolens 

Geluidhinder door windmolens bleek afgelo-

pen tijden een nieuw zorgpunt. Wij hebben 

daar tot  tweemaal toe schriftelijke vragen 

over gesteld om daarmee een actievere 

houding van het college af te dwingen.  

De afgelopen 4 jaar zijn wij naast onze reguliere werkzaamheden actief geweest in 
de volgende overleg- en werkgroepen. 

Kiena ten Brink     Bert Hadderingh  

- fractievoorzitter     - auditcommissie (vz) 

- vertrouwenscommissie    - sociaal domein (vz) 

- presidium      - jeugdzorg 

- werkgeverscommissie 

- rekenkamercommissie    Frits Klein Langenhorst 

- bestuurlijke vernieuwing    - omgevingswet 

- biodiversiteit 

Henk Santes     Patrick Petzinger 
- gemeenschappelijke regelingen   - verkiezingen 

Blindegeleidelijnen 

En , inmiddels ook alweer enkele jaren gele-
den: de blindengeleidelijnen in Rolde, die in 
2013 bij de reconstructie zijn verdwenen,  
zijn uiteindelijk weer aangebracht. De PvdA 
heeft  wat energie (o.a. herhaalde schriftelij-
ke vragen) in moeten steken om dat te be-
werkstelligen. 

Toegankelijkheid 

Door de jaren heen hebben we constant gehamerd op toegankelijkheid voor men-

sen met een beperking; fysieke toegankelijkheid, maar ook toegankelijkheid tot in-

formatie. Zo zijn alle stembureaus door ons gescreend op toegankelijkheid en heb-

ben wij meermaals aandacht gevraagd voor de kwaliteit van voetpaden. Wij moe-

ten helaas constateren dat de daadkracht van het college en klaarblijkelijk ook het 

urgentiebesef,  te wensen overlaat. 

Tonk regeling 

Mede naar aanleiding  van onze 
schriftelijke vragen over de zgn. 
TONK regeling (tijdelijke regeling 
voor mislopen inkomen huishou-
dens door corona) is het college 
zich ruimhartiger gaan opstellen. 

Gasselterveld 

Tot slot willen we ook zeker niet onvermeld laten  dat we volop hebben getracht het 
College in gesprek te laten gaan met de inwoners van met name Gasselte die te-
gen de komst van het zeer grootschalig recreatiepark. Gasselterveld ageerden. 
Een petitie vergezeld van 1000 handtekeningen was voor het college geen aanlei-
ding een fatsoenlijk gesprek aan te gaan. Wij hebben luidkeels en diverse malen in 
de raad aangegeven dat dit niet de manier is om met geluiden uit de samenleving 
om te gaan. 


